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[Text]
could call a meeting of the committee as soon as possible to 
take under consideration that specific matter. I know most of 
you here are aware that Roland Comtois, who was the vice- 
chairman of the committee that deals with that subject, 
already had it under consideration, and I think he is ready to 
report to us in the very near future on that particular subject.

I am sure a lot of you people have had as many comments as 
I have about the global allowance, and in particular about the 
Micom equipment and other equipment and the way we should 
look at that from the point of view of our global allowance, as 
well as—we all have staffs—about our inability to recompense 
the people who work for us to the degree we would like within 
the global allowance we have now.

So those are matters that we are going to have to be seized 
with very quickly and try to deal with. I am sure there are an 
awful lot of other items that the clerk could make us aware of 
as well, but I think those are the two significant things that I 
see we should deal with immediately.

I think if it is agreeable we will go with the same format 
that we have in the past. The clerk is going to pass around a 
copy of the agenda so you can follow it and then we can make 
our moves to elect our chairmen of the subcommittees.

• 1540

Gentlemen, during the last session we had the misfortune of 
losing Gerry Duquel for a period of time through illness. At 
that time, we elected a second vice-chairman, who was Roland 
Comtois, and it seemed to work very well—as far as I am 
concerned. If the committee is agreeable, I think we should 
continue with the two vice-chairmen, but we will have to elect 
one at a time. It is up to the committee whether they wish to 
have one or two. Anyway, I will first ask for the election of a 
vice-chairman. Do we have a nominator? Mr. Roy?

M. Roy: Monsieur le président, je voudrais d’abord vous 
féliciter d’avoir accepté le poste de président. Je pense qu’un 
travail assez extraordinaire a été accompli au cours du 
précédent Parlement. Comme vous le dites vous-même, vous 
avez été secondé par deux vice-présidents. J’ai l’honneur de 
proposer que M. Gérard Duquel occupe l’un des deux postes 
de vice-président.

Some hon. Members: Hear, hear!

The Chairman: Do we have a seconder? It is seconded by 
Mr. Turner. Are there any other nominations for that particu
lar vice-chairmanship?

Mr. Duquet: 1 would propose Mr. Roland Comtois.
The Chairman: No, no . . . you do not want to compete with 

yourself right now. I have not finished.

Mr. Duquet: Oh.
The Chairman: This is for the first one. Are there any other 

nominations? No?

[Translation]
dernier, et il a demandé que je convoque le Comité dès que 
possible afin que nous débattions de cette question. La plupart 
d’entre vous ici savent que Roland Comtois, qui était vice- 
président du comité chargé d’examiner cette question, en a 
déjà débattu, je pense qu’il sera à même de nous en parler très 
prochainement.

Bon nombre d’entre vous ici ont eu un certain nombre de 
remarques à faire, comme moi-même, sur la question de 
l’allocation globale, en rapport notamment avec la location des 
matériels Micom et autre, et avec notre incapacité de rémuné
rer comme nous le voudrions, les personnes qui travaillent pour 
nous, puisque nous avons tous du personnel.

Voilà donc un certain nombre de questions que nous allons 
avoir à traiter très rapidement. Je suis sûr qu’il y en a beau
coup d’autres que le greffier pourrait nous indiquer ici, mais ce 
sont, à mon sens, les deux points essentiels qu’il nous faudra 
immédiatement examiner.

Je pense que nous allons donc procéder comme dans le 
passé, si cela vous convient. Le greffier va vous faire distribuer 
un exemplaire de l’ordre du jour afin que vous puissiez suivre 
et que nous puissions passer aux motions d’élection des 
présidents des sous-comités.

Messieurs, pendant la dernière session nous avons eu le 
malheur de perdre Gerry Duquet pendant un certain temps 
pour cause de maladie. Nous avions alors élu un deuxième 
vice-président, c’est-à-dire Roland Comtois, et tout cela a 
semblé fonctionner à merveille pour ce qui me concerne, en 
tout cas. Si le Comité est d’accord, je crois que nous devrions 
continuer nos séances avec deux vice-présidents, mais il nous 
faudra les élire un à la fois. C’est au Comité de décider si nous 
en voulons un ou deux. De toute façon, je demanderai que l’on 
élise d’abord un vice-président. Quelqu’un veut-il proposer . . . 
? Monsieur Roy?

Mr. Roy: Mr. Chairman, first of all I would like to con
gratulate you for having accepted the chairmanship. I think 
that during our preceding session a lot of rather extraordinary 
work was done. As you have said yourself, you were seconded 
by two vice-chairmen. I have the honour of suggesting that 
Mr. Gérard Duquet be nominated as one of the two vice- 
chairmen.

Des voix: Bravo, bravo!
Le président: Quelqu’un appuie-t-il? Appuyé par M. 

Turner. D’autres nominations pour ce poste de vice-président?

M. Duquet: Je propose M. Roland Comtois.
Le président: Non, non . . . vous ne voulez pas vous susciter 

de concurrent à vous-même pour le moment. Nous n’en avons 
pas encore fini.

M. Duquet: Oh.

Le président: C’est l’appel de candidature pour le premier 
poste. D’autres candidats? Non?


